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Pracovní skupina Programu regenerace
19. 7.2oL9
zápis ze sch zky
P ítomni:
Vladimír Richter, Ji íLízler, René Brož, Martin Šnorbert, Alexandr Holub, Jana Nonnerová, Petra Fišerová
Omluveni:
Jan Luštinec, Aleš Kožnar, Tomáš Kesner
Hosté:

1. P íspěvky v rámci Programu na obnovu nemovitostí, objekt nebo jejich prost edí, které se nacházejí na
rízemí města Jilemnice (dále jen: Program)

Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí grant vyšších než 50 tis. Kč. Granty v nižší v, ši m že
schvalovat rada města. P ítomní nicméně nepodpo ili myšlenku upravit pravidla Programu v tomto smyslu.

2.1práva o pr běhu iednání s panem Parschem (č.p. 138) a panem M!ádkem (č.p. 139)

Pan Parsch o neutěšeném stavu zahrady za sv, m domem (č.p. 138) ví, nicméně neplánuje v nejbližší
době její klid čijinou změnu k lepšímu.

Vlastnické poměry v p ípadě domu č.p. 139 (Mládkovi) velmi komplikují až znemožňují realizaci
jaktchkolivopravobjektu.PanLubošMládek,kten jevíotechnick, stavdomunejvětšízájem,nenívětšinov,m
vlastníkem objektu (vlastní 1/6), ostatníspoluvlastníci opravy objektu nepodporují.

3. Blíží se slavnostní otev ení zrekonstruovaného zahradního domku v zámeckém parku, Dny evropského
dědictví

Slavnostníotev ení zrekonstruovaného zahradního domku proběhne v rámci Dnri evropského dědictví,
a to 14. 9.2OL9 od 14:00. Jana Nonnerová p edstavila p ítomn, m program letošních Dnri evropského dědictví
v Jilemnici i program ke slavnostnímu otev enízahradního domku a nov, ch expozic v něm umístěnr ch.

P ítomní p ipomněli, že by na slavnosti otev eníměla zaznít, či brit jakkoliv jinak prezentována informace
o tom, že se zpracovává studie/projekt ripravy prostoru pod zahradním domkem. Úprava tohoto prostoru
nutně souvisí s oživením celého prostoru a p ispěje též k většímu využití zrekonstruovaného zahradního
domku,

4. Pamětní desky Stanislava Zindulky a prof. Františka Marka

Pracovnískupině byly p edány dva podněty na z ízení nov, ch pamětních desek.

Jedna panu StanislavoviZindulkovi. Pan Zindulka se narodil5. května (L932| a nabízíse proto, aby byla
pamětní deska p ipomínající jeho skvělou osobnost slavnostně odhalena právě k tomuto datu. p ítomní
p ipomněli, že se pan Zindulka narodil v domě č,p. 68, kten je též rodn, m domem Jana Weisse. Pamětnídeska
Jana Weisse je z pískovce, písmo ryté. Nabízí se tedy, aby i pamětní deska Stanislava Zindulky byla vytvo ena
ve stejném stylu. Aby mohlo br t zpracování desky zadáno, je nutné p ipravit text, kten by na ní měl stát.
P ítomní se shodli, že osobou nejpovolanější ke splnění takového rikolu bude J. Luštinec (p edání této
informace zajistí oddělení PP|. S p ípravami je t eba neotálet.

Druhá deska by měla p ipomínat rovněž nedávno zesnulého prof. Františka Marka. Profesor Marek se
narodil 8. zá í L929, a to dokonce p ímo v budově radnice, kde v době jeho narození rodina pana Marka bydlela
ve služebním bytě (jeho otec zde vykonával funkci správce). R. Brož navrhl, že pokud je na zpracování této
desky více času, mohla by br t zadána nap . SUPŠ v Turnově, škole s velkou tradicía vynikajícími v, sledky. Deska
by mohla b,t kovová. Nicméně ise zpracováním podkladri pro v, robu této desky je t eba neotálet. Kontakt se
SUPŠ Turnov i p ípravu podkladri zajistí oddělení PP.

Stránka 7 z 3



5. Rytmus schůzek pracovní skupiny

Přítomní se na dnešní schůzce dohodli, že se pracovní schůzky budou konat vždy druhÝ pótek v měsíci
dopoledne. Pokud nebude dostatek témat k projednání, bude schůzka s předstihem (cca 10 dní) odvolána.
Zároveň byl dohodnut příštítermín pracovníschůzky: 13. 9. 2019 v 9:30.

6. Betonové podium v zámeckém parku

Již v lednu 2019 (U 2|2I.L.20L9) se členové pracovnískupiny dohodli, že by bylo účelné zadat zpracování
studie, posléze i projektové dokumentace úprav zámeckého parku zahrnující: zrušení betonového podia,
umístění posezení v místě bývalého podia, vybudování přístupové pěšiny k tomuto posezení, návrh altánu a
jeho umístění v rámci parku. Tento úkol dosud nebyl splněn a na dnešní schůzce byl znovu konzultován a

upřesněn. Přítomní navrhují oslovit ing. Gabrielu Čížkovou, zpracovatelku projektu revitalizace zámeckého
parku, a téŽ ing. Jitku Novotnou, zpracovatelku revitalizace některých ploch zeleně v Jilemnici, s dotazem, jaký
je jejich názor na odstranění podia a následně využití prostoru za zámkem. Podmínky v parku se změnily,
úprava záměru revitalizace parku může být tedy logickým vyústěním této skutečnosti (zajistí oddělení pp|.

7. Prostor pod zahradním domkem

Úkol hledat akusticky neexponovaný prostor pro větší kulturní akce (U U2L.L.2}19) z ledna 2019 se
v průběhu letošního roku proměnil na v tuto chvíli uchopitelnější úkol upravit prostor pod zrekonstruovaným
zahradním domkem pro konání kulturních ijiných akcí.

Přítomníse na dnešníschůzce dohodli, že bude účelné zadat zpracovánístudie úpravy prostoru (zahrady)
pod zahradním domkem, a to s tímto zadáním:

a) V prostoru by mělo být umístěno stabilnípodium, do něj je třeba přivést el. proud. Zároveň je třeba řešit
zvukovou ochranu prostoru za podiem.

b) Před podiem by měla být alespoň malá zpevněná plocha, kterou bude možné využívat jako taneční
parket.

c) V prostoru je třeba umístit mobiliář. Ten může být zčásti stabilní, zčástl mobilní. Mobilní mobiliář by
mělo být možné ukládat do prostoru podia, popř. za něj. Pro mobilní mobiliář je třeba připravit rovné
plochy (celý terén je dnes svažitý).

d) Ve spodní části prostoru by měla být zpevněná plocha, ke které bude přiveden el. proud a pitná voda.
Tady by mělo být možné poskytovat občerstvení. Plocha bude sloužit pro rozložení mobilních přístřešků
(stanů).

e) Prostor navazující na stávajícízahradu pod zahradním domkem je součástí p.p.č.5713 v k.ú. Jilemnice, i

když aktuálně není k prostoru přičleněn. Tento prostor by měl být ve studii také pojednán. Sem a též do
navazujícíčásti zámeckého parku by měl být umístěn kompost, nebo např. i sklad štěpky apod,

f) V prostoru by mělo být citlivě řešeno osvětlení.
g) Je třeba důkladně promyslet způsob ohraničení prostoru a podobu vstupů do prostoru, popř. režim

užívání prostoru.
Je nutné zvážit nutnost úpravy (navýšení) koruny ohradní zdi v ul. Valdštejnská, a to zejména
s přihlédnutím k bezpečnosti, ale též s ohledem na historickou hodnotu místa a dotčené konstrukce.
Nutné bude též sanovat ohradní zed'mezi prostorem zahrady a prostorem za budovou přístavby
bývalého gymnázia.
Vnitřní líc zdi (zejména v úseku přiléhajícím k ul. Valdštejnská) by měl být vhodným způsobem odvodněn.
Kapacita prostoru by měla být cca 200 míst.

Zadání zpracování studie zajistí oddělení PP.

8. Umístění základní umělecké školy do budovy bývalé městské spořitelnn možnost umístění Úřadu práce
tamtéž

A. Holub představll přítomným novou variantu studie využití objektu bývalé městské spořitelny pro
potřeby jilemnické ZUŠ. Po schůzce sředitelkou ZUŠ L. Krausovou upravil A. Holub zadání a do svých úvah
zapojil též umístění v,ýtvarného oboru do budovy bývalé městské spořitelny. K takovému řešení se ale
představitelé města nepřiklání. Výtvarný obor nově sídlí v dobře zrekonstruovaném objektu brývalé družiny.

h)

i)

j)
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Rekonstrukce probíhala s cílem umístit sem právě výtvarný obor, z takového zadánívycházel projekt. V objektu
jsou tak např. umístěny velké pece na vypalování keramiky. Bylo by neefektivnítento záměr norr,ým stěhováním
zhatit, navíc by rozšíření prostorových nároků i o výtvarný obor projekt rekonstrukce budovy bývalé městské
spořitelny pro využitíjilemnické ZUŠ dáb prodražovalo.

Přítomní diskutovali možnost oslovit zastupitelstvo města s otázkou, zda pokračovat v rozpracování
myšlenky využít budovu b,ývalé městské spořitelny pro potřeby jilemnické zuŠ. Podpoří ZM koupi objektu? V.
Richter přítomným vysvětlil, že bude-li taková otázka položena, ihned bude zastupiteli města položena
protiotázka - jaké bude využití opuštěné budovy b,ývalého gymnázia? Nabízí se tedy myšlenka: Je možné
přemístit ZUŠ do budovy bývalého gymnázia? Ve využití nevyužitých objektů v centru města bychom se tak
posunuli o krok dále, byť stále s nezodpovězenou otázkou po využití budovy bývalé městské spořitelny. A.
Holub přislíbil zpracovat rozvahu možnosti využití budovy bývalého gymnázia pro potřeby zUŠ. Podklady A.
Holubovi zašle oddělní pp.

V. Richter dnes informoval přítomné, že využití budovy bývalé městské spořitelny Úřadem práce je
nereálné.

Poznámky k podnětům z minulých schůzek pracovní skupiny:

a) Ve věci stavebně historického prŮzkum objektu č.p. 70 máme k dispozici nabídku na zpracováníSHP od Mgr.
Martina Witkovského (celková cena 89 500,-, nenínutné detailní zaměření objektu, nabídka zahrnuje i úpravu
plánované dokumentace pro potřeby SHP) a také od lng. arch. Jana Pešty (156 090,-, je nutné zaměření
objektu, zaměření nenízahrnuté v nabídce).

Trvající, popř.zrušené úkoly z minu!ých schůzek:

U 4|2L.L.2O19 V souvislosti s úvahami o využitíobjektu b,ývalé městské spořitelny v Jilemnici prověřit možnosti
přemístit do objektu knihovnu P. Luštinec).

U 7126.3.2019 Vytipovat aleje, u ktených je jejich obnova reálná, a učinit kroky potřebné k realizaci obnovy
(pozemkové směny atp.). Takovou úvahu přislíbila učinit Jana Steinerová, městská zahradnice. O rnýběru budou
členové pracovní skupiny informování (zajistí oddělení PP|.

Doporučení radě města: ---

P íští sch zka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

13. 9. 2019 v 9:30 v kance!á i starosty

Program p íští schrizky:

- rikoly z minul, ch sch zek vč. tikol dlouhodobr ch,

- pravy interiér školy č.p. 288 - prohlídka budovy, sch zka s p. editelem V. Korbelá em (zajistí oddělení pP)

- aleje

r( k - sepsala PeFi 23. 8. 2019 -"fu
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